

(B) Minor Courses to be offered by the Department for students of other Departments of Humanities

Sl. No.	Sem	Type of Course	Name of Course	Credits	Marks
1.	I	MIC-1	Arabic Poetry and its genres	3	100
2.	II	MIC-2	Classical Arabic Poetry	3	100
3.	III	MIC-3	Introduction of Arabic Prose and its genres	3	100
4.	IV	MIC-4	Prose of Islamic and Abbasid period	3	100
5.	V	MIC-5	Brief History of Arabic language and literature	3	100
6.	V	MIC-6	Prose and Poetry of Abbasid period	3	100
7.	VI	MIC-7	Modern Arabic Poetry	3	100
8.	VI	MIC-8	Modern Arabic Prose	3	100
9.	VII	MIC-9	Arabic Grammar	4	100
10.	VI II	MIC-10	Ilmul-BalagatRheotoric	4	100

Sub Total = 32

Note:The Department may reduce the syllabus of the Minor Courses as per the credit distribution. The Department concerned may also decide practical courses.

Minor Course of Study in Arabic

B.A (Hons) Arabic under CBCS 4 years course

Semester- 02 (MIC- 02)

Max Marks	100
CIA	30
End Sem Exam	70
Credit	03

Objectives:

- 1- To enable students to read Arabic language and literature and enhance their capabilities as foreign language experts
- 2- To provide students with an opportunity to get familiar with trade and cultural relations with Arab countries
- 3- To promote Arabic language and literature, and acquit communication skills for job opportunities
- 4- To instil the importance of ethics and morality in the minds of students for creating a better society

Topic: Advance Arabic Grammar, Prose & Poetry

Course Outcomes

- CO 1:** To help the students to learn advance Arabic grammar and vocabularies
- CO 2:** To develop reading skills and make them aware of the unique nature and functions of various Arabic structures
- CO 3:** To acquit the ability to formulate basic sentences through the usage of correct Arabic sentences
- CO 4:** To gain the ability to translate sentences into Arabic and Urdu/English

Numbers of Lectures:

Each unit will consist of 12 lectures (12*=36)

Unit-01:**Marks: 30**

Learning Arabic grammar and rules (Adjective, Annexation, Sound and Broken Plurals, five different Participles and the Trilateral Verbs & Derived Trilateral Verbs with conjugation)

القواعد العربية: الموصوف والصفة، والإضافة، والجمع السالم والمكسر، والمعرب والمبني، ومفاعيل خمسة، والفعل الثلاثي المجرد والمزيد فيه مع التصريف.

Unit- 02:**Marks: 20**

Arabic Prose & Poetry: Selected simple lessons (Reading & Comprehension)

الدروس العربية المختارة، حصة النثر: من كتاب القراءة الراشدة، الجزء الأول
(عنوان الدرس: كيف أقضي يومي، في السوق، سفر القطار، يوم مطير، البريد)

الدروس العربية المختارة، حصة النظم: من كتاب القراءة الراشدة، الجزء الأول
(عنوان الدرس: النملة، الطائر، ترنيمة الولد في الصباح، ترنيمة الليل)

Unit- 03:**Marks: 20**

Daily used Arabic terminologies, and Translation of simple sentences from Arabic into English/Urdu and vice versa


المصطلحات الجديدة والترجمة العربية إلى الإنجليزية والأردية وبالعكس:

مكتب الإعلام، الأعمال المصرفية، أسهم الشركات، سيارة الإسعاف، بطاقة الإنتمان، الصراف الآلي، ضريبة الدخل، لوحة المفاتيح، التخصم المالي، الحقوق المدنية، مؤتمر دولي، الأمم المتحدة، الشؤون الاجتماعية، البريد الإلكتروني، الوعي القومي، الإرهابيون، قنبلة يدوية، موضوعات أساسية ...

العربية

Recommended Books

1. Kitab al Nahwu (كتاب النحو/ عبد الرحمان أمرتسري)
2. Kitab al Sarf (كتاب الصرف/ عبد الرحمان أمرتسري)
3. Al- Nahwu Al-wadheh (النحو الواضح في قواعد اللغة العربية / على الجارم ومصطفى أمين)
4. Al- Jadeed fi al- lughat- al- Arabia, Part-1 (الجديد في اللغة العربية/ إحسان الرحمان)
5. Muallim al- insha Part-1 & 2 (معلم الإنشاء، الجزء الأول والثاني/ عبد الماجد الندوي)
6. Al- Qerat al- Rashidah (القرأة الراشدة، الجزء الاول / أبو الحسن علي الندوي)
7. Arabic for Beginners by Dr. Sayed Ali
8. Qesas al- nabiiyin (قصص النبيين، الجزء الأول / أبو الحسن علي الندوي)
9. Durus al-lughat al- Arabia li al-mubtadien, by NCPUL (دروس اللغة العربية للمبتدئين)
10. Teach Yourself Arabic by Sayyed Ahsanur Rahman
11. Essential Arabic by Rafiul Imad Faynan


14/6/23
Dr. Sarwar Alam
Patna University


14/06/23
Dr. Anwarul Hasan
MMHA&P University, Patna


14/06/2023
Dr. Md. Mahfoozur Rahman
MMHA&P University, Patna